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Adresată: Doamnei Sorina PiNTEA, Ministrul Sănătății

De către: Doamna Senator, Nicoleta Ramona DINU

Circumscripția electorală: nr. 14, Constanța

Grupul Parlamentar USR

Ședința Senatului din data de:_ ^.or. M f

Obiectul întrebării: Revenire - Necesitatea prevenirii infecțiilor asociate actelor medicale

Stimată Doamnă Ministru,

Referitor la întrebarea pe care v-am adresat-o, având ca obiect “Necesitatea prevenirii 

infecțiilor asociate actelor medicale”, formulată în ședința Senatului din data de 25.02.2019, 

vă aduc la cunoștință faptul că în cadrul documentului primit din partea Ministerului Sănătății îmi 

este comunicat doar un răspuns al Institutului de Pneumoftiziologie “Marius Nasta”.

În condițiile în care Ministerul Sănătății este autoritatea centrală în domeniul asistenței de 

sănătate publică, având atribuțiuni și responsabilități clar definite în actele normative specifice, a 

plasa întreaga responsabilitate cu privire la aspectele prezentate în cuprinsul întrebării înainte 

menționată, doar asupra unei unități sanitare, consider că este cel puțin indecent. De altfel, în 

cuprinsul răspunsului oferit, conducerea Institutului de Pneumoftiziologie “Marius Nasta” își declină 

competența în ceea ce privește precizarea modului în care Direcția de sănătate publică a 

municipiului București si-a îndeplinit în totalitate atribuțiunile specifice din domeniile sale de 

responsabilitate, precum și în ceea ce privește precizarea modului în care unitățile sanitare aplică 

măsurile de limitare a infecțiilor asociate asistenței medicale.

În considerarea celor menționate anterior și având în vedere faptul că au fost raportate recent noi 

infecții nosocomiale la mai multe unități sanitare, printre care le menționez pe cele de la 

Maternitatea Giulești și de la Spitalul Județean de Urgență din Drobeta Turnu Severin, vă adresez 

rugămintea să dispuneți evalurea cu maximă responsabilitate a modului în care entitățile aflate in 

subordinea Ministerului Sănătății își îndeplinesc atribuțiunile specifice din domeniul supravegherii 



în sănătatea publică, îndeosebi în ceea ce privește controlul bolilor transmisibile. De asemenea, 

vă rog să îmi răspundeți la următoarele întrebări:

1) Cum explicați faptul că și în prezent măsurile care se iau în cadrul multor unități sanitare 

din România pentru a împiedica răspândirea infecțiilor asociate actului medical se 

dovedesc a fi în mare parte ineficiente?

2) Ce măsuri au fost luate în ultima perioadă de timp la nivelul Ministerului Sănătății pentru 

limitarea infecțiilor asociate asistenței medicale și ce rezultate concrete s-au obținut până 

în prezent?

Solicit răspuns scris.

Data: Senator, 

Dinu Nicoleta Ramona


